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§ 1
Godkännande av dagordning samt val av justerare och 
dag för justering 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutade att utse Ole-Jörgen Persson (M) och 
Rashid Mohammed (V) att justera dagens protokoll. 
Stadsdelsnämnden beslutade vidare att protokollet ska justeras 
den 29 september 2020.
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§ 2
Svar på remiss - Motion om att tillgängliggöra demokratin 
ST 2020/463

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 
kommunstyrelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Alexandra Mattson Åkerström (V) och Robert Mjörnberg (V) har 
till kommunstyrelsen inkommit med en motion om att 
tillgängliggöra demokratin. Motionen har remitterats till Spånga-
Tensta stadsdelsnämnd för yttrande senast 2020-10-20. 
Motionärerna menar att staden inte lever upp till målsättningen om 
att personer med funktionsnedsättning har rätt att delta i demokratin 
på samma villkor som andra. Motionärerna lämnar fyra förslag som 
ska bidra till att tillgängliggöra demokratin.

Förvaltningen välkomnar förslag som syftar till att öka 
tillgängligheten för personer med funktionsnedsättning. 
Förvaltningen anser att ett namnbyte på stadens funktionshinderråd 
till funktionsrättsråd kan bidra till att belysa kopplingen mellan 
funktionshinder och mänskliga rättigheter. Förvaltningen instämmer 
vidare med motionärerna om behovet av att bredda deltagandet i 
funktionshinderrådet för att nå en god representation av 
befolkningen i stadsdelsområdet. Dock anser förvaltningen att 
rekryteringsinsatser för att nå ut till nya representanter är något som 
ligger inom ramen för funktionshindersorganisationernas befintliga 
uppdrag och att staden därför inte ska tilldela medel för detta.

För övrigt instämmer förvaltningen i motionärernas förslag om att 
staden behöver bedriva ett arbete för att tillgängliggöra offentliga 
handlingar för personer med funktionsnedsättning.

 
Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 
ställa sig bakom förvaltningens förslag.
 
Rashid Mohammed m.fl (V) och Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram 
ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 
bakom det.
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Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande: Om jag 
haft rösträtt hade jag ställt mig bakom Rashid Mohammed m.fl. (V) 
och Anna Jonazon m.fl. (S) förslag till beslut.
 
Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag.
 
Reservation 
Reservation anmäldes av Rashid Mohammed, Elisabeth Persson 
Grip, Anna Jonazon, Mecide Gulenay och Azad Hassan för eget 
förslag:
 
"Förslag till beslut

1. Bifalla motionen
2. Därutöver anförs följande

Motionen syftar till att genom fyra konkreta åtgärder tydligt bidra 
till att staden lever upp till programmet för tillgänglighet och 
delaktighet för personer med funktionsnedsättning. Åtgärderna 
spänner över ett brett fält men är alla delar av ett förbättringsarbete 
som behöver göras för att alla stockholmare ska kunna delta i den 
demokratiska processen i sin helhet.
Det är därför positivt att t.ex. ett projekt har påbörjats för att göra 
podiet och talarstolar i Rådssalen tillgängliga för personer som är 
rullstolsburna. Det är glädjande att förvaltningen ser positiv till 
motionernas förslag som syftar till att öka tillgängligheten för 
personer med funktionsnedsättning
Vi instämmer med förvaltnings synpunkter att stadens program om 
tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning ska genomsyra nämndens alla verksamheter. 
Vi betonar vikten av att prioritera det långsiktiga arbete som innebär 
att etablera funktionshinderperspektivet som ett grundläggande 
synsätt.
Till den fysiska tillgängligheten hör enligt vår mening även 
möjligheten att genom teckenspråkstolkning kunna följa nämndens 
och kommunfullmäktiges sammanträden, där Riksdagen är ett 
föredöme men där Sverige internationellt sett ligger långt efter".

Handlingar i ärendet
 328574 (Godkänd - R 1) Remiss av motion om att 

tillgängliggöra demokratin
 ST 2020/463-1.1 Motion om tillgängligöra demokratin 
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§ 3
Svar på remiss - Motion om en handlingsplan för att 
bekämpa trångboddheten 
ST 2020/392

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag 
till tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som 
sitt yttrande.

Sammanfattning av ärendet 
Clara Lindblom (V) har till kommunfullmäktige inkommit med en 
motion om en handlingsplan för att bekämpa trångboddhet. 
Kommunstyrelsen har remitterat motionen till Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd. Övriga remissinstanser är stadsledningskontoret, 
exploateringsnämnden, socialnämnden, stadsbyggnadsnämnden, 
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd, Skärholmens stadsdelsnämnd, 
Stockholms stadshus AB, Akademikerförbundet SSR Stockholms 
stad, Fryshuset, Hyresgästföreningen Stockholms stad, Rädda 
barnen, Stockholms stadsmission och Vision Stockholms stad.
I motionen lyfts att trångboddheten ökat under de senaste 20 år och 
kan antas ha negativa konsekvenser. Förslaget i motionen är ta fram 
en stadsövergripande handlingsplan för att bekämpa 
trångboddheten.

 
Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 
ställa sig bakom förvaltningens förslag.
 
Rashid Mohammed m.fl (V) lade fram ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det.
 
Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande: Om jag 
haft rösträtt hade jag ställt mig bakom Rashid Mohammed m.fl. (V) 
förslag till beslut.
 
Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag.
 
Reservation 
Reservation anmäldes av Rashid Mohammed och Elisabeth Persson 
Grip för eget förslag:
 
"Förslag till beslut
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1. Bifalla motionen
2. Därutöver anförs följande

Motionen syftar till att genom fyra konkreta åtgärder tydligt bidra 
till att staden lever upp till programmet för tillgänglighet och 
delaktighet för personer med funktionsnedsättning. Åtgärderna 
spänner över ett brett fält men är alla delar av ett förbättringsarbete 
som behöver göras för att alla stockholmare ska kunna delta i den 
demokratiska processen i sin helhet.
Det är därför positivt att t.ex. ett projekt har påbörjats för att göra 
podiet och talarstolar i Rådssalen tillgängliga för personer som är 
rullstolsburna. Det är glädjande att förvaltningen ser positiv till 
motionernas förslag som syftar till att öka tillgängligheten för 
personer med funktionsnedsättning
Vi instämmer med förvaltnings synpunkter att stadens program om 
tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning ska genomsyra nämndens alla verksamheter. 
Vi betonar vikten av att prioritera det långsiktiga arbete som innebär 
att etablera funktionshinderperspektivet som ett grundläggande 
synsätt.
Till den fysiska tillgängligheten hör enligt vår mening även 
möjligheten att genom teckenspråkstolkning kunna följa nämndens 
och kommunfullmäktiges sammanträden, där Riksdagen är ett 
föredöme men där Sverige internationellt sett ligger långt efter".

Handlingar i ärendet
 326241 (Godkänd - R 1) Remiss av Motion om en 

handlingsplan för att bekämpa trångboddheten , KS 
2020/600

 ST 2020/392-1.1 Motion om en handlingsplan för att 
bekämpa trångboddheten
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§ 4
Svar på remiss - Handlingsplan för Biologisk mångfald i 
Stockholms stad 
ST 2020/466

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har fått i uppdrag av 
kommunfullmäktige att ta fram en strategi för stadens arbete med 
biologisk mångfald. Handlingsplanen var i februari 2020 ute på 
kontorsremiss inom staden där förvaltningen ombads inkomma med 
synpunkter på framtagen strategi.

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning ställer sig överlag positiv till de 
revideringar som genomförts i handlingsplanen. De förslag som 
stadsdelsförvaltningen lämnade i kontorsyttrandet har arbetats in i 
nuvarande förslag till handlingsplan.

Det nya förslaget innehåller bland annat ett förtydligande stycke om 
invasiva främmande arter samt en reviderad ansvarsfördelning. 
Förvaltning ser positivt på revideringarna, men vill förtydliga 
behovet av en övergripande strategi i staden för arbetet med 
invasiva arter.

Förvaltningen ser positivt på att platsspecifika åtgärder i samverkan 
med miljöförvaltningen tas fram och att en plattform för goda 
exempel förmedlas. Förvaltningen föreslår även att utpekade 
åtgärder och ansvar kan implementeras i respektive organisations 
verksamhetsplan under miljöprogrammets mål för en kontinuerlig 
uppföljning.

 
Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 
ställa sig bakom förvaltningens förslag.
 
Rashid Mohammed m.fl (V) lade fram ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det.
 
Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag.
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Reservation 
Reservation anmäldes av Rashid Mohammed och Elisabeth Persson 
Grip för eget förslag:
 
"Förslag till beslut
1. Bifalla förvaltningens förslag till Handlingsplan för biologisk 
mångfald i Stockholms stad.
2. Därutöver anföra följande
Biologisk mångfald är en av de nio planetära gränser som är 
grundläggande för en hållbar planet. Det är den planetära gräns som 
överskrids allra mest och som just nu hotar våra ekosystem mer än 
något annat. Människan är beroende av ekosystemtjänster från 
naturen. Begreppet ekosystemtjänster används för att visa den nytta 
människan får från naturens arbete. Till exempel renar växter vår 
luft och bin pollinerar våra grödor. Dessa s.k. ekosystemtjänster 
skapas och möjliggörs av den biologiska mångfalden. Artrikedom 
förstärker våra och kommande generationers livsmöjligheter och är 
grunden för fortsatt välfärd.
Utrotningen av arter sker så snabbt att vissa forskare talar om ett 
sjätte massutdöende, forskarna befarar att så mycket som 25 procent 
redan har försvunnit. Försvinner insekterna försvinner många av 
våra ekosystemtjänster. Deras överlevnad är helt avgörande för oss 
människor och våra samhällen. Stärkt biologiska mångfald ger 
positiva resultat även för klimatet, naturen och människors 
välmående. Det är mot denna bakgrund som Vänsterpartiet ser 
mycket positivt på den handlingsplan för biologisk mångfald som 
nu presenteras. Vänsterpartiet instämmer i de fem strategier som 
läggs fram.
 
Kopplingar till fysisk planering
 
Stockholm har en lång historia av jord- och lantbruk. Idag har 
mycket försvunnit i och med urbanisering och att staden breder ut 
sig.  När jord- och lantbruken försvinner, växer markerna igen och 
artsammansättningen på platsen förändras. Idag finns vissa 
kulturlandskap kvar, i form av mindre ängsytor och kantzoner mot 
skog och bebyggelse. Där återfinns en del av de arter som är 
förknippade med jord- och lantbruk.  Den gamla åkermarken 
däremot har förvandlats till gräsmattor och idag kvarstår tre stora 
gräsmarker i staden kvar: Gärdet, Järvafältet och Årstafältet. Dessa 
områden är idag nedklippta gräsmattor med låg biologisk mångfald 
som har stor potential för att utvecklas och bli mer artrik.
Staden behöver utveckla den biologiska mångfalden på de 
kvarvarande grönområden som finns. Vänsterpartiet instämmer i att 
Stockholm behöver växa. Fler billiga bostäder behöver byggas, 
tätortsnära naturmiljöer utvecklas och stadsutvecklingen ska gå 
hand i hand med utvecklingen av dessa. I detta utvecklingsarbete 
kan naturmiljöer anläggas som är väl gestaltade, med god 
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landskapsarkitektur, och som förenar ekologiska, sociala och 
kulturella värden. Det kan innebära att förena initiativ för 
klimatanpassning och biologisk mångfald, genom exempelvis 
anläggning av dammar och växtbäddar som både är attraktivt för 
människor, djur och insekter.
Denna typ av arbete behövs inte bara vid nyexploatering och nya 
bostadsområden. Prioritera naturbaserade, ofta både enkla, 
kostnadseffektiva och mångfunktionella lösningar både i planering 
av nya stadsdelar och i förtätning och förvaltning av befintliga 
områden där grön infrastruktur blivit åsidosatt. I dagsläget är 
tillgången till frisk luft, närliggande natur, rent vatten osv. alltför 
ofta bestämt av socioekonomiska variabler, men vi har nu 
möjligheten att planera för ett samhälle som är både mer hållbart 
och mer rättvist. Det är oerhört viktigt att omställningen till ett 
hållbart samhälle sker på ett sätt som samtidigt bidrar till ett jämlikt 
och jämställt samhälle. Förutom att jämlikhet och jämställdhet 
givetvis är grundläggande värden i sig så visar forskning att sådana 
samhällen har långt bättre förutsättningar att klara en snabb 
omställning mot hållbarhet. Det är också viktigt för legitimiteten i 
ett sådant projekt att såväl för- som nackdelar fördelas på ett rättvist 
sätt.
 
Ljusföroreningars påverkan på biologisk mångfald
 
Så kallad ”ljusförorening” är ett problem som diskuterats under 
många år men som med fortsatt urbanisering blivit allt mer akut. 
Vänsterpartiet anser att det är positivt att handlingsplanen pekar ut 
ljusföroreningar som ett område för kunskapsutveckling, men 
menar att staden redan nu också behöver en aktiv plan för fortsatt 
arbete.
För oss människor är det tråkigt men inte livsnödvändigt att kunna 
se vintergatan en stjärnklar kväll men för nattlevande djur och 
insekter, som till stor del navigerar efter stjärnorna, är det just 
livsnödvändigt. Till skillnad från de andra stora faktorerna som 
pekas ut i handlingsplanen (invasiva arter och stadsutveckling 
exempelvis) kan ljusföroreningarna ganska enkelt kan förhindras 
genom att släcka ”onödigt” ljus och att använda ordentliga skärmar 
för ljuskällorna.
Vänsterpartiet anser därför att Stockholm stads handlingsplan bör 
ha en tydlig strategi för hur ljusföroreningar ska minska. Denna 
strategi behöver, liksom övrigt arbete med biologisk mångfald, vara 
en del av arbetet med grön infrastruktur och bör användas i ett tidigt 
skede av planprocesserna. Det gynnar också klimatet, tryggheten 
och de estetiska värdena.
 
Bevara skogarna 
 
En natur med många arter klarar lättare av den stress som ett 
förändrat klimat innebär. Bevarande av naturskogar ger stora 
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mängder lagrat kol och är samtidigt hem för djur- och växtliv. 
Skogen förser oss med en rad ekosystemtjänster som vatten- och 
luftrening och produktion av råvaror. En rik biologisk mångfald 
ökar skogens produktionsförmåga och ger större motståndskraft mot 
klimatförändringar. Skogsmarken binder stora mängder kol och 
påverkar vattenbalansen och har därmed en betydelse för både det 
lokala och globala klimatet.
Skogen har även stora sociala och kulturella värden. Dess betydelse 
för rekreation, friluftsliv och undervisning är omfattande.
 
Skogen och biobränslet
 
Behovet av förnybar energi riskerar att skapa målkonflikter då ökat 
behov av biobränslen innebär ökat uttag från skogarna. Den största 
delen av bränslet till fjärrvärmen kommer att komma från skogen i 
form av biobränsle. Det är problematiskt då skogen behövs för 
många ändamål. Klimatfärdplan 2050 anger att potentialen för 
bioenergi i länet har uppskattats till cirka en TWh idag och upp till 
två TWh 2050. Med övergång till ett kontinuitetsskogsbruk kommer 
tillgången till bioenergi under en övergångsperiod på cirka 25 år att 
vara mindre.
För att skydda skogen och den biologiska mångfalden bör länets 
egen skog bidra med högst 0,5 TWh i form av biobränsle. Länet 
behöver därför ”importera” biobränsle från andra delar av landet. 
Därför är energieffektivisering och andra värmelösningar viktiga att 
genomföra.
 
Kopplingar till staden och regionens utvecklingsarbete
 
Biologisk mångfald måste vara en integrerad del av hela Stockholm 
stads och region Stockholms utvecklingsarbete. I det förslag som nu 
presenteras listas därför flera dokument som har bäring på 
handlingsplanen, Vänsterpartiet skulle därtill vilja inkludera RUFS 
2050 - Regionala utvecklingsplan för Stockholmsregionen".
 
Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) lade fram ett särskilt 
uttalande.
 
Ersättaren Lars Hallberg (KD) lade fram ett ersättaryttrande:
Om jag haft förslags- och rösträtt hade jag ställt mig bakom Ole-
Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) särskilda uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Det är med stor glädje som vi läser förslaget till Stockholms stads 
handlingsplan för biologisk mångfald. 
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För två veckor sedan presenterade Världsnaturfonden sin WWF 
Living Planet Report 2020, som visar att bestånden av vilda 
ryggradsdjur på jorden – däggdjur, fiskar, fåglar, groddjur och 
kräldjur – i genomsnitt har minskat med 68 procent mellan 1970 
och 2016. 
Det är en signal om att läget på jorden är allvarligt. Utan ekosystem 
som hänger ihop hänger också människan löst - på det vilar vår 
matförsörjning, hälsa och välbefinnande.
Den handlingsplan som nu är på väg att införas innebär att 
Stockholm kan arbeta strategiskt för att både utveckla och 
expandera staden, och samtidigt utveckla även den biologiska 
mångfalden.
Vi vill dock lyfta ytterligare ett par punkter.
På sidan 16 står att "Stadens sista jordbruk bedrevs fram till 2016 
vid Hästa gård på Järvafältet". Utredning av gårdens framtid pågår 
och signalerna har hela tiden varit att gården är angelägen för 
staden. Vi instämmer i detta framför allt ur ett biologiskt 
mångfaldsperspektiv. I gamla lantbruksmiljöer finns arter och 
värden som är knutna till hävd med bete och slåtter, och är en del av 
det kulturlandskap som ska värnas i Igelbäckens kulturreservat. 
Ambitionen bör därför vara att så snart det är möjligt återuppta ett 
aktivt jordbruk vid Hästa . En välskött gård som kan ta emot besök 
borde även vara en utmärkt arena för arbetet med strategi 4 i 
handlingsplanen; Utveckla kunskap och kommunikation.
I Stockholmsområdet finns flera starkt förorenade områden, 
exempelvis från gamla industriutsläpp. Idag renas de framför allt i 
samband med exploatering - ett sådant exempel är Bromstens före 
detta industriområde, som nu är på väg att bli bostadsområde med 
tusentals nya bostäder - med närhet till en renare Spångaå/Bällstaå. 
I många fall är det utmärkt att kunna kombinera utveckling av natur, 
rekreation och bostadsbyggnad på detta sätt.
Ett problem är dock att områden, som det ur exempelvis biologisk 
mångfaldsperspektiv eller klimatsynpunkt är olämpligt att 
exploatera, riskerar att inte saneras från gamla gifter - vilket i sin tur 
är negativt för den biologiska mångfalden. En plan för sanering av 
markområden som inte bör exploateras vore därför värdefull.
Ett djur som skulle förtjäna ett särskilt omnämnande i 
handlingplanen är bävern. För 20 år sedan uppskattades att det 
fanns 3 - 8 individer i Stockholm (Rapport från Artarken 1999). 
Idag finns mängder av rapporter runt om i staden, inklusive från 
Spångaån/Bällstaån - vilket är helt fantastiskt, med tanke på att 
bävern för hundra år sedan var helt utrotad i Sverige. Genom att 
gnaga ned träd och bygga dammar skapar den miljöer som vi 
människor försöker skapa på konstgjord väg för att förbättra den 
biologiska mångfalden - men bäverdammar överträffar ofta de 
mänskliga i artrikedom. Genom att ta tillvara bäverns arbete kan 
alltså den biologiska mångfalden stärkas. Samtidigt behövs en 
strategi för att möta denna ivriga byggherre, om dämmen och 
kanaler anläggs och träd fälls på platser där de riskerar att ställa till 
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med allvarliga skador. Det fungerar sällan att skjuta eller flytta 
bävrarna - är det en bra bäverboplats kommer nya bävrar att flytta 
dit istället för dem som försvunnit. Ett utvecklat samarbete mellan 
olika aktörer behövs (trafikontoret, Stockholm vatten och avfall, 
stadsdelsförvaltningar, exploaterings- och fastighetskontoret och 
även kringliggande kommuner, när vattendragen löper genom flera) 
för att förutse konflikter, och anpassa stadens vattenvägar för ett 
gott samarbete med bävern i att utveckla den biologiska 
mångfalden".
 
Särskilt uttalande 
Anna Jonazon m.fl  (S) lade fram ett särskilt uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Stockholm har under lång tid legat i framkant vad gäller 
kunskapsutveckling och skydd av naturmiljöer viktiga för den 
biologiska mångfalden. Stockholm arbetade med begreppet 
grönstruktur redan i översiktsplanen 1999 och har under lång tid 
byggt upp en stor kunskap kring stadens naturmiljöer. Under förra 
mandatperioden togs nya riktlinjer för utvecklingen av park- och 
naturmiljöer fram inklusive särskilda satsningar. I den senaste 
översiktsplanen har vikten av den gröna strukturen fått en tydligare 
plats både i kartmaterialet och i måltexterna.
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har nu tagit fram ett förslag till 
handlingsplan för biologisk mångfald, som kommer att följas av 
åtgärdsprogram för biologisk mångfald. Den biologiska mångfalden 
är en viktig och akut fråga. Biologisk mångfald är en av de 
grundläggande förutsättningarna för att våra ekosystem ska kunna 
leverera funktioner och nyttor som vi människor behöver och 
använder. Staden behöver en övergripande vägledning kring hur 
dessa ska bevaras och utvecklas samtidigt som staden växer.
Handlingsplanen identifierar viktiga frågor att besvara inom stadens 
exploateringsprocess. Men ska Stockholms mål om 140 000 nya 
bostäder gå att genomföra behövs tydligare exempel på hur 
avvägningar vid exploatering ska göras. Det saknas vägledning för 
viktiga frågor så som vilka grönsamband och naturmiljöer som 
behöver prioriteras och vilka som kan exploateras, i vilka lägen en 
exploatering kan frigöra resurser som kan användas till 
förstärkningsåtgärder, etc. Genom att i ett tidigt stadium ta hänsyn 
till den biologiska mångfalden och identifiera hur befintliga 
grönområden kan stärkas kan staden fortsatt växa och värna både 
den sociala, ekonomiska och ekologiska hållbarheten. 
Handlingsplanen ger vissa verktyg och pekar på viktiga 
prioriteringar, men den skulle vara betjänt av att tydligare ge stöd i 
avvägningar vid exploatering.
Det som dock är ännu mer allvarligt är att handlingsplanen inte 
kommer gå att genomföra med nuvarande förutsättningar. 
Genomförandet ligger i första hand på stadsdelsnämnder som 
ansvarar för skötseln av naturmarken, inklusive naturreservaten, och 
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exploateringskontoret som ansvar för stadens investeringar vid 
nybyggnation. De åtgärder som föreslås i handlingsplanen kräver 
resurser. Utan dessa resurser är handlingsplanen mest en intressant 
sammanställning av kunskapsläget kring biologisk mångfald i 
Stockholm.
Som en del av processen med att ta fram förslaget till handlingsplan 
har en remissrunda genomförts. Remissinstansernas svar går att läsa 
i ”redovisning av miljöförvaltningens förslag till handlingsplan för 
biologisk mångfald”. Flera remissinstanser, särskilt 
stadsdelsförvaltningarna, framhåller att stadens resurser för 
naturvårdsskötsel redan idag är otillräckliga för att kunna 
upprätthålla värdena i en fungerande blågrön infrastruktur. 
Miljöförvaltningen skriver att: Resursbehovet är en grundläggande 
fråga för handlingsplanens genomförande, vilket påpekats av en 
rad remissinstanser. De behov som lyfts fram är framförallt 
resurser till investeringar i fysiska åtgärder samt till kontinuerlig 
naturvårdsskötsel.
Miljöförvaltningen skriver även: Ett utökat samordningsansvar för 
miljöförvaltningen ryms inte inom nuvarande budgetram. 
Samordningen kräver resurser i sig men det handlar också om 
utökade insatser av generell karaktär, till exempel utökad 
kommunikations- och utbildningsverksamhet samt utökad 
nätverksverksamhet med till exempel föreningslivet. Att följa 
utvecklingen över tid för de indikatorer som föreslås, liksom att 
hålla de digitala verktygen aktuella och uppdaterade, är också 
utökade insatser som behöver beaktas. Satsningar på att utveckla 
och tillgängliggöra de mest centrala av verktygen kommer att 
behövas.
Det saknas resurser både hos stadsdelarna och på 
miljöförvaltningen. Även exploateringsnämnden framhåller att 
handlingsplanens ambitioner inte ryms inom befintliga medel, 
varken för förstärkningsåtgärder, drift eller miljöövervakning. Men 
istället för ökade resurser har stora nedskärningar gjorts på grund av 
förra årets skattesänkning. Det är inte direkt förvånande att de 
borgerliga partierna prioriterar skattesänkningar före välfärden, 
miljön och klimatet. Men det är mer förvånande att Miljöpartiet har 
accepterat nedskärningar inom äldreomsorg, förskola och skola 
genom att acceptera skattesänkningar och utförsäljningar. Vad man 
har fått i utbyte är en förvisso välskriven handlingsplan, men vars 
innehåll inte kommer att kunna genomföras på grund av minskade 
resurser.
För den biologiska mångfalden gäller det nu att kunna gå från ord 
till handling. Vi socialdemokrater är positiva till handlingsplanen 
för biologisk mångfald och vill se att den följs upp med mer medel 
för naturvård. För att handlingsplanen i slutändan ska leda till 
förbättringar i verkligheten måste även de som ska utföra arbetet få 
de resurser som krävs.
Vi socialdemokrater stödjer det markant ökade intresset av 
befolkningen i vår stadsdel för kolonilott rörelse".
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Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande:
Om jag haft förslags- och rösträtt hade lagt fram ett särskilt 
uttalande.
 
"Ersättaryttrande
Den senaste rapporten från Världsnaturfonden visar att 70% av 
ryggradsdjuren har minskat sedan 1970. Det är tydligt att läget är 
akut när en så stor andel av artrikedomen är på väg att dö ut. Det är 
svårt att fullständigt förstå omfattningen av den förlust som det 
innebär för jorden och framtida generationer men det är tydligt att 
mer måste göras.
Därför är det anmärkningsvärt att majoriteten lägger ett så ambitiöst 
program för att bevara den biologiska mångfalden samtidigt som de 
uppvisar en ovilja att göra de stora systemförändringar som krävs, 
däribland att resurssätta arbetet mer kraftfullt.
Att försöka förhindra artdöden och samtidigt förespråka en hög 
tillväxt är motsägelsefullt då det kommer att kräva en fortsatt 
exploatering av resurser. Vi vet att vår konsumtion i Stockholm 
skapar effekter över hela jorden. Regnskog skövlas och områden 
där viktiga djurbestånd lever tas i anspråk för att odla spannmål som 
försörjer vår köttkonsumtion, för att nämna ett exempel.
Det är bra att majoriteten visar på ambitionen att bevara den 
biologiska mångfalden. Vi behöver öka tempot i frågan och mycket 
mer behöver göras. Vi efterfrågar ett helt nytt sätt att förhålla oss till 
naturen och våra resurser. Handlingsplanen tar till exempel upp att 
vi för klimatets skull behöver minska vår köttkonsumtion och (på s 
26) och att ”öka utbudet av vegetariska livsmedel generellt”. För att 
skynda på den förändringen kan staden göra mycket mer till 
exempel genom att skärpa kravspecifikationerna i stadens 
upphandlingar av mat till skolor, äldreomsorg och andra 
verksamheter.
I Stockholm byggs det på ett sätt som ständigt minskar 
förutsättningarna för liv i stadens olika delar. Det finns en given 
motsättning mellan biologisk mångfald och den förtätning som sker. 
Sällan planeras numera till exempel större parker. En hel del görs 
för att kompensera för gröna ytor som försvinner, men på det stora 
hela blir det i Stockholm sämre förutsättningar för den biologiska 
mångfalden. Växtlighet och biologisk mångfald får ständigt ge vika 
för ny bebyggelse. Detta är en av vår tids stora utmaningar. Fler 
bostäder behövs, men dessa målkonflikter behöver också 
synliggöras tydligare i stadens styrdokument. Risken är annars att 
det mest blir idéer som aldrig får liv eller tillräckligt stor effekt".

Handlingar i ärendet
 326255 (Godkänd - R 1) Handlingsplan för biologisk 

mångfald i Stockholms stad
 325069 Kontorsyttrande på förslag till handlingsplan för 

biologisk mångfald(257578) (1)_TMP
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 ST 2020/466-1.2 KS 2020_931 Handlingsplan för biologisk 
mångfald i Stockholms stad. Redovisning av 
miljöförvaltningens förslag till handlingsplan för biologisk 
mångfald(306815)
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§ 5
Svar på remiss - Stockholms stads strategi för 
arbetsmarknadsinsatser 
ST 2020/464

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat Stockholms stads strategi för 
arbetsmarknadsinsatser till Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. Övriga 
remissinstanser är stadsledningskontoret, socialnämnden, 
utbildningsnämnden, Stockholms Stadshus AB, kommunstyrelsens 
råd för funktionshinderfrågor, Almega Kompetensföretagen, 
arbetsförmedlingen, Famna, Samordningsförbundet Stockholms 
stad och de övriga stadsdelsnämnderna.
Strategin syftar till att definiera stadens långsiktiga arbete med 
arbetsmarknadsinsatser, målsättningar, prioriteringar och 
vägledande principer. Syftet är också att visa på samband med 
andra politikområden, stadens roll i arbetsmarknadspolitiken och 
ansvarsfördelning inom staden.
Förvaltningen ställer sig positiv till den framtagna strategin.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) lade fram ett särskilt 
uttalande.
 
Ersättaren Lars Hallberg (KD) lade fram ett ersättaryttrande:
Om jag haft förslags- och rösträtt hade jag ställt mig bakom Ole-
Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) särskilda uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Arbetsmarknadsstrategin är en viktig strategi för stadens långsiktiga 
arbete med att bryta utanförskap. Strategin berör flera viktiga 
aktörer som behöver samverka effektivt för att fler personer ska gå 
från försörjningsstöd till egen försörjning. Vi tror att de sociala 
företagandet och särskilt de sociala arbetsintegrerande företagen bör 
inkluderas i startegin som viktiga aktörer att samverka med för att 
bryta utanförskap. Staden har som mål att främja socialt företagande 
och arbetsmarknadsstrategin bör därför inkludera hur Stockholm 
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stad kan göra just det som en del av lösningen för människors 
långsiktiga etablering på arbetsmarknaden."
 
Särskilt uttalande 
Anna Jonazon m.fl (S) lade fram ett särskilt uttalande.
Rashid Mohammed m.fl (V) anslöt sig till Anna Jonazon m.fl (S) 
särskilda uttalande.
 
 
"Särskilt uttalande
Det är oerhört allvarligt att arbetslösheten är så hög i Stockholm. 
Arbetslösheten har generellt legat på historiskt låga nivåer under 
många år men trenden bröts år 2019 då arbetslösheten började stiga. 
Coronakrisen har lett till att arbetslösheten har ökat och de många 
stockholmare som av olika anledningar stod utanför 
arbetsmarknaden har fått det ännu svårare att ta sig in. Vi ser redan 
nu att ungdomsarbetslösheten ökar markant. I dagsläget är det oklart 
vilka långsiktiga konsekvenser coronakrisen kommer att ha på 
Stockholm. Inte heller är det klargjort hur eventuella förändringar 
av Arbetsförmedlingen kan komma att påverka stadens arbete. Det 
vi däremot vet är att staden behöver sätta in flera insatser och agera 
snabbt för att möta den ökande arbetslösheten. 
Strategin lyfter på ett bra sätt hur staden arbetar för att fler ska 
komma i arbete. Stadens verktygslåda är stor som det går att utläsa i 
ärendet. Vi har inget att erinra mot de prioriteringar, vägledande 
principer och arbetsmarknadsinsatser som används inom staden. Det 
vi däremot saknar är målsättningar och riktning i strategin. 
Avsaknaden av detta gör att dokumentet endast blir en katalog över 
stadens befintliga insatser. Särskilt allvarligt är det att majoriteten 
inte har någon beredskap för hur Stockholm ska möta den ökande 
arbetslösheten och de stigande kostnaderna för ekonomiskt bistånd. 
Detta tar sig uttryck i att inga ytterligare insatser ännu beslutats för 
jobbpolitiken trots att Stockholm är inne på tredje kvartalet med 
pandemin och dess effekter på arbetsmarknaden.
90-dagarsgaranti för unga, komvuxgaranti, målsättning för 
etablering av nyanlända, utvecklande av nya collegekoncept och 
ökad målsättning för Stockholmsjobb är några exempel som hade 
passat att lyfta in i strategin.  
Berörda förvaltningar har redovisat uppdraget som de fick i stadens 
budget 2019. Nu är det viktigt att borgerliga majoriteten visar 
tydligare politisk vilja, utökar insatserna och investeringarna för att 
behovet av ekonomiskt bistånd minskar och sysselsättningen ökar. 
De som är i behov av samhällets stöd för att komma ut i arbete ska 
få det oavsett om det handlar om utbildning eller 
arbetsmarknadsinsatser. På så sätt kan Stockholm tas sig ur krisen 
och inte lämna några invånare efter". 
 
Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande.
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"Särskilt uttalande
Den långsiktiga strategin för stadens arbetsmarknadsinsatser ska 
fokuseras på riktiga arbeten. Det vi eftersöker är ett tydligare 
ställningstagande mot subventionerade sysselsättningar i stadens 
regi. Skapade sysselsättningar kan inte likställas med ett riktigt 
arbete.
Fokus ska läggas på den enskildes färdigheter men också en 
tydlighet kring vikten av att komma i egen försörjning. Det är ingen 
rättighet att under flera års tid i sträck få ut försörjningsstöd av 
samhället. Däremot är det en skyldighet att hela tiden sträva efter 
egen försörjning. Här måste staden bli tydligare.
En god samverkan med arbetsgivare är en bra grundsten för att 
möta framtidens arbetsmarknad. Att man från politikers håll tidigt 
för en dialog med näringslivet och den offentliga sektorn för att 
möta framtidens arbetsmarknad är något vi ser positivt på. Det 
underlättar för stadens skolor att utforma ett utbud av utbildningar 
till yrkesområden där vi ser att bristen på arbetskraft finns eller 
kommer bli tydlig i närtid".
 
Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande:
Om jag haft förslags- och rösträtt hade lagt fram ett särskilt 
uttalande.
 
"Ersättaryttrande
Covid-19-pandemin har haft och kommer fortsätta ha stora 
konsekvenser på ekonomin och således sysselsättningsgraden i 
Stockholm och Sverige. Arbetslösheten har generellt legat på 
historiskt låga nivåer men med coronakrisen har arbetslösheten 
ökat, särskild bland unga, och de många stockholmare som av olika 
anledningar stod utanför arbetsmarknaden kommer att få det ännu 
svårare att ta sig in.
Ett tydligare jämställdhetsperspektiv behöver lyftas in i strategin. 
Strategin pekar exempelvis ut utrikesfödda kvinnor som en särskilt 
sårbar grupp, men presenterar samtidigt inte några mer ingående 
strategier på hur staden ska möta upp mot den diskriminering och 
de svårigheter för att ta sig in på arbetsmarknaden som gruppen 
möter.
Stadens verktygslåda är stor som det går att utläsa i ärendet. Det vi 
däremot saknar är målsättningar och riktning i strategin avsaknaden 
av detta gör att dokumentet endast blir en katalog över stadens 
befintliga insatser. 90-dagarsgaranti för unga, komvuxgaranti, 
snabbare etablering av nyanlända, utvecklande av nya 
collegekoncept och ökad målsättning för Stockholmsjobb är 
exempel på målsättningar som hade passat att lyfta in i strategin. 
Staden behöver se till att det finns tillräckliga resurser för dem som 
är i behov av stöd. På så sätt kan Stockholm tas sig ur den 
ekonomiska nedgången utan att lämna några invånare efter".
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Handlingar i ärendet
 326251 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av Stockholms stads 

strategi för arbetsmarknadsinsatser
 ST 2020/464-1.1 Bilaga - Stockholms stads strategi för 

arbetsmarknadsinsatser

Sida 22 (59)



Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Protokoll nr 8/2020

2020-09-24

§ 6
Svar på remiss - Förslag till reviderad avfallsplan för 
Stockholms kommun 
ST 2020/444

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till avfallsnämnden som svar på 
remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Avfallsnämnden har, genom Stockholm Vatten och Avfall, tagit 
fram ett nytt förslag till avfallsplan för Stockholms kommun 2021-
2024. Avfallsplanen 2021-2024 är i stort en revidering av den 
föregående avfallsplanen för perioden 2017-2020.

Förvaltningens synpunkter och förslag berör flera olika områden i 
avfallsplanen. Förvaltningen anser att en viktig åtgärd för att arbetet 
med avfallsplanen ska uppnås är att varje verksamhet ska 
implementera utpekade åtgärder i respektive verksamhetsplan för 
att sedan följas upp i verksamhetsberättelserna.

Förvaltningen vill påpeka att kommunikation och samverkan med 
civilsamhället och berörda förvaltningar inom staden i olika former 
är en viktig del i arbetet att motverka nedskräpning och uppnå 
förbättrad avfallshantering. Stadsdelsförvaltningen eftersöker därför 
samordnande och centrala funktioner som särskilt driver arbetet 
kring nedskräpningsproblematiken runt ÅVC och 
klädinsamlingskärl samt arbetar mot förekomst av tjuvtippar av 
farligt avfall i stadsdelsområdet.

Därutöver behöver även tydliga ansvarsfördelningar mellan SVOA 
och övriga förvaltningar fastställas avseendearbetet med 
nedskräpning i marin miljö. Förvaltningen anser att underhåll av 
stadens vattendrag måste prioriteras och driftansvar måste 
förtydligas.

Handlingar i ärendet
 326243 (Godkänd - R 1) Svar på remiss om förslag till 

reviderad avfallsplan för stockholms kommun
 ST 2020/444-1 Remiss beträffande förslag till ny avfallsplan 

för Stockholms kommun 2021-2024
 ST 2020/444-10 Bilaga A - Avfallsplan för Stockholm 2021 

- 2024 - Remissutgåva
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§ 7
Svar på remiss -  Kommuners medverkan i den statliga 
arbetsmarknadspolitiken 
ST 2020/470

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.
2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar 

justering.

Sammanfattning av ärendet 
Arbetsmarknadsdepartementet har remitterat betänkandet 
Kommuner som utförare av tjänster åt Arbetsförmedlingen- en 
analys av de rättsliga förutsättningarna till Stockholms stad med en 
inbjudan att komma med synpunkter.

Kommunstyrelsen har remitterat betänkandet till Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd. Övriga remissinstanser är stadsledningskontoret, 
arbetsmarknadsnämnden, Skarpnäcks stadsdelsnämnd, Södermalms 
stadsdelsnämnd och samordningsförbundet Stockholms stad.

I betänkandet föreslås bland annat förtydliganden av kommunernas 
befogenheter på arbetsmarknadsområdet och förslag som ska stärka 
förutsättningarna för konkurrens på lika villkor mellan kommuner 
och andra fristående aktörer när kommuner deltar i upphandlingar 
eller valfrihetssystem.

Förvaltningen ställer sig positiv till utredningen.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande 
Rashid Mohammed m.fl. (V) och Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram 
ett särskilt uttalande.
 
Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande:
Om jag haft förslags- och rösträtt hade jag ställt mig bakom Rashid 
Mohammed m.fl. (V) och Anna Jonazon m.fl. (S) särskilda 
uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Vi välkomnar analysen som har gjorts av de förutsättningar och 
befogenheter som kommuner har på arbetsmarknadsområdet. Vi 
ställer oss positiva till de förslag som utredningen lämnar i syfte att 
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förbättra kommuners möjligheter att bidra i 
arbetsmarknadspolitiken.
Utredningen berör inte var ansvaret för arbetsmarknadspolitiken ska 
ligga i framtiden och inte heller konsekvenserna av en eventuell 
reformering av Arbetsförmedlingen. Vi kan konstatera att 
nedskärningarna som gjordes på Arbetsförmedlingen i och med att 
M och KD-budgeten gick igenom riksdagen 2018 har lett till 
försämrad lokal närvaro eftersom nära hälften av alla 
Arbetsförmedlingens kontor lades ned. Därtill har några partiers 
vilja att privatisera Arbetsförmedlingens tjänster lett till 
möjligheterna att bedriva en aktiv arbetsmarknadspolitik försämrats 
de senaste åren. Kommunerna är beroende av en aktiv 
Arbetsförmedling med lokal närvaro för att kunna stötta människor 
att komma i arbete. Vi vill att alla som kan arbeta få möjlighet att 
göra det, det är grunden för att skapa ett jämlikt samhälle och bryta 
segregationen.
Det är glädjande att utredningen fastslår att det inte finns några 
större hinder för kommuner att tillhandahålla 
arbetsmarknadsåtgärder på uppdrag av Arbetsförmedlingen. Vi 
menar att det talar för att kommunerna kan få ett större ansvar för 
att genomföra flera åtgärder på det lokala arbetsmarknadsområdet. 
Kommuners breda verksamhet gör att man kan tillhandahålla både 
sammansatta lösningar och enskilda insatser. En möjlig väg är att 
Arbetsförmedlingen tilldelar kommunerna uppdraget att samordna 
det lokala arbetet för arbetsmarknadsåtgärderna och ger 
ersättning/kompensation till kommunerna för arbetet.
Som utredningen konstaterar är arbetsmarknadsområdet oerhört 
viktig för kommunerna. Sänkta ambitioner eller utebliven 
arbetsmarknadspolitik har stor påverkan på den kommunala 
ekonomin, på de enskilda medborgarna vars erfarenheter och 
kunskaper inte tas tillvara och på alla som inte får möjlighet att ha 
egen försörjning. Det ligger i samhällets intresse, både på statlig och 
kommunal nivå, att verka för att alla som kan arbeta ska ges 
möjlighet och stöd att komma i arbete".
 

Handlingar i ärendet
 327439 (Godkänd - R 1) Svar på remiss om kommuners 

medverkan i den statliga arbetsmarknadspolitiken
 ST 2020/470-1.2 Kommuners medverkan i den statliga 

arbetsmarknadspolitiken (SOU 2020:41)
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§ 8
Svar på remiss - Slopad straffrabatt för unga myndiga vid 
allvarlig brottslighet 
ST 2020/484

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.
2. Denna paragraf justeras omedelbart

 

Sammanfattning av ärendet 
Justitiedepartementet har remitterat utkast till lagrådsremiss ”Slopad 
straffrabatt för unga myndiga vid allvarlig brottslighet” till 
Stockholms stad med inbjudan att lämna synpunkter.

Kommunstyrelsen har remitterat utkastet till Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd. Övriga remissinstanser är stadsledningskontoret, 
socialnämnden, Skarpnäcks stadsdelsnämnd och Södermalms 
stadsdelsnämnd.

I utkastet till lagrådsremiss lämnas förslag på att den så kallade 
ungdomsreduktionen ska avskaffas om det för brottet är föreskrivet 
fängelse i ett år eller mer. Detsamma föreslås gälla vid exempelvis 
försök, förberedelse eller stämpling till ett sådant brott.

Vidare föreslås att vissa allvarliga brott, till exempel mord eller 
våldtäkt mot barn inte ska kunna preskriberas om brottet begåtts av 
någon som fyllt 18 år.

 
Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 
ställa sig bakom förvaltningens förslag.
 
Rashid Mohammed m.fl. (V) lade fram ett eget förslag till beslut 
och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det.
 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det.
 
Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag.
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Reservation 
Reservation anmäldes av Rashid Mohammed och Elisabeth Persson 
Grip till förmån för eget förslag:
 
"Förslag till beslut
Att avslå förslaget
Att därutöver utöver anföra
Den allvarliga kriminaliteten i samhället är något som berör oss alla 
och som på många sätt har påverkat den politiska debatten. 
Lagrådsremissen har som önskan att genom ett alexanderhugg få 
bukt med den organiserade och grova kriminaliteten. Vi tror dock 
inte att detta är rätt väg att gå för att få bukt med problemet, detta är 
snarare ett tydligt fall av signalpolitik vars effekter inte är 
överskådliga och som vi om det införs kan få negativa 
konsekvenser. Istället krävs det seriösa förebyggande insatser, 
rehabiliterande åtgärder och satsningar på de ungdomar som idag 
riskerar att dras in tidigt i kriminalitet.
Det framgår i underlaget ingen evidens eller belägg från forskning 
eller studier på att längre strafftider för strafftider för unga personer 
skulle vara en god idé. Däremot finns det vedertagen forskning som 
visar på att ungdomar som döms till fängelse får svårare att upphöra 
med brott och får längre brottskarriärer. Istället för att hjälpa 
ungdomarna att bryta med sin kriminella bana riskerar det att 
befästa den kriminella identiteten vilket får motsatt effekt på sikt. I 
den statlig utredning som ligger till grund för lagrådsremissen 
konstaterar utredaren att det inte finns något empiriskt eller 
erfarenhetsbaserat stöd för skärpta påföljder för unga 
lagöverträdare. Vi anser att det är anmärkningsvärt att regeringen 
väljer att lägga fram ett förslag som det inte finns stöd i forskningen 
för".
 
Reservation 
Reservation anmäldes av Ghazal Saberian till förmån för eget 
förslag:
 
"Förslag till beslut
Att avslå förvaltningens tjänsteutlåtande
Att därutöver utöver anföra följande:
Vi ser positivt på slopade straffrabatter. I riksdagen har 
Sverigedemokraterna lagt förslag om att straffrabatten ska slopas 
helt för de över 18 år och kraftigt reduceras för de under 18 år. Att 
begå hänsynslösa, utdragna och sadistiska brott kan inte ursäktas 
med personens ålder. Är man kapabel att begå dessa fruktansvärda 
brott är man även kapabel att ta konsekvenserna av sitt handlande.
Med tanke på rådande gängkriminalitet och grov brottslighet med 
ökad otrygghet som följd i vår stad är det beklagligt att den blå-
gröna majoriteten inte tycks vara av samma uppfattning".
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Särskilt uttalande 
Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett särskilt uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Ungdomsbrottslighet är ett tecken på att samhället har brustit i att 
skydda brottsoffren och i att förhindra att unga hamnar i 
kriminalitet. Samhället måste göra mycket mer för att komma till 
bukt med ungdomsbrottsligheten. Att unga som grupp är 
överrepresenterade i antal lagföringsbeslut visar att flera tidiga 
insatser behövs. Men även att insatser behövs för att rehabilitera 
och för att bryta ungas återfall i brottslighet.  
Förslagen i utkastet till lagrådsremissen är komplexa och det är 
svårt att överblicka konsekvenserna på lång sikt. Därför är det 
viktigt att alla förslag som ska realiseras är evidensbaserade. På 
samma sätt som samhällsinsatser som sätts in gentemot individer 
ska vila på forskning och erfarenhet måste lagförändringar vara 
vetenskapligt belagda. Riksdagen bör inte som lagstiftare bortse 
från vad remissinstanserna lyfter då det är en samlad kunskap från 
myndigheter, aktörer och akademi. Det är också viktigt att ta till sig 
den viktiga synpunkten som socialförvaltningen lyfter: Flera av 
förslagen är långtgående och svårigheten att återgå till en mildare 
straffmätning om förslagen inte får avsedd effekt eller andra 
negativa konsekvenser som inte avsetts bör beaktas. Vi manar till 
lagstiftaren att säkerställa att alla aspekter har belysts innan beslut 
tas.
Utredningen lyfter att de flesta unga som börjar begå brott gör det 
för att skyddsfaktorer har saknats under uppväxten. I 
lagrådsremissen står det: Att motverka brottslighetens grundorsaker 
handlar till stor del om att skapa en god välfärd för alla. Det är 
både en fråga om ekonomisk trygghet och om att skapa 
förutsättningar för människor att på lika villkor välja väg i livets 
olika skeden. En trygg barndom och en trygg uppväxt utan droger 
och våld, en god boendemiljö liksom utbildning och arbete är 
särskilt viktiga faktorer. En generell välfärd är således ett viktigt 
skydd mot utanförskap och kriminalitet.
Ska samhället komma till bukt med ungdomsbrottslighet, 
rekryteringar av unga till gäng och organiserad brottslighet måste 
samhället verka för att alla barn och unga ska ha jämlika livsvillkor. 
Polisen, akademin och professionen är alla överens – samhället har 
ett arbete att göra för att motverka brottslighetens grundorsaker".
 
Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande:
Om jag haft förslags- och rösträtt hade lagt fram ett särskilt 
uttalande.
 
"Ersättaryttrande
Den senaste trenden av ökande grovt våld bland gängkriminella är 
ett stort samhällsproblem som måste brytas. Statistiken visar att 
brottsligheten kryper ned i åldrarna och allt yngre personer blir 
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såväl offer som förövare. Det är allvarligt och akut att få stopp på 
utvecklingen men vi är kritiska till det lagförslag som nu ligger på 
bordet. Strängare straff för unga är lockande för att det låter enkelt 
men vi menar att regeringen bör lyssna på de erfarna 
remissinstanser som nu har kritiserat åtgärden.
Forskning har visat att unga som inte ännu funnit sin plats i 
samhället får mycket svårt att göra det efter ett långt fängelsestraff i 
ung ålder. Vidare saknas det evidens för att hårdare straff bland 
unga skulle leda till minskad kriminalitet då det inte har någon 
effekt på nyrekryteringen av unga kriminella. Däremot grundar sig 
nuvarande system på vetenskap som tydligt visar att unga inte har 
färdigutvecklad konskevensförmåga och att de riskerar att låsas in i 
ett kriminellt liv när de låses in för brott i ung ålder. Vi menar att 
regeringen bör lyssna på forskning och vetenskap när lagförslag ska 
tas fram för att de ska få en så stor effekt som möjligt.
I Järvaområdet där det förekommit mycket dödligt våld och 
skjutningar den senaste tiden är vi fullt medvetna om att krafttag 
behövs för att stoppa detta. Vi menar dock att det är viktigt att 
regeringen lyssnar på de tunga remissinstanser som flaggar för att 
förslaget inte kommer att få önskad effekt. Vad vi ser lokalt här är 
behovet av politiska åtgärder som gör att andra livsval blir möjliga. 
Det behövs satsningar på att bryta segregation, utanförskap och 
fattigdom. När myndigheter och service retirerar från området 
lämnas invånarna kvar med en känsla av att samhället övergivit 
dem. Unga människor som växer upp här behöver stärkta resurser 
till skolan, civilsamhället, möjligheter till jobb, bättre bostäder och 
en socialtjänst som tidigt kan gå in för att fånga upp ungdomar som 
riskerar att hamna i kriminalitet. Våldsförebyggande arbete är ett 
långsiktigt projekt som kräver en kraftsamling från politiken för att 
bygga ett samhälle med lika livsvillkor".

Handlingar i ärendet
 333542 (Godkänd - R 2) Svar på remiss av slopad 

straffrabatt för unga myndiga vid allvarlig brottslighet
 ST 2020/484-1.2 Utkast till lagrådsremiss Slopad straffrabatt 

för unga myndiga vid allvarlig brottslighet
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§ 9
Svar på remiss - "Departementspromemorian" Stärkt 
barnrättsperspektiv för barn i skyddat boende – förslag 
till bestämmelser rörande bl.a. omedelbar placering, 
sekretess och skolgång 
ST 2020/529

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.
2. Denna paragraf justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Socialdepartementet har remitterat departementspromemorian 
Stärkt barnrättsperspektiv för barn i skyddat boende – förslag till 
bestämmelser rörande bland annat omedelbar placering, sekretess 
och skolgång till Stockholms stad med en inbjudan att komma med 
synpunkter.

Kommunstyrelsen har remitterat betänkandet till Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd. Övriga remissinstanser är stadsledningskontoret, 
socialnämnden, utbildningsnämnden, Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
och Södermalms stadsdelsnämnd.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande 
Rashid Mohammed m.fl. (V) och Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram 
ett särskilt uttalande.
 
Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande:
Om jag haft förslags- och rösträtt hade jag ställt mig bakom Rashid 
Mohammed m.fl. (V) och Anna Jonazon m.fl. (S) särskilda 
uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Sveriges kvinnojourer har byggts upp av tusentals frivilliga krafter. 
Jourerna har erbjudit ett skydd och/eller stöd för kvinnor och barn 
som utsatts för våld. Stödet och skyddet har byggt på och utvecklats 
ur jämlika relationer mellan kvinnor som bor i skyddat boende och 
de som arbetar som volontärer eller är anställda i jourerna. De 
ideella jourerna bygger på kvaliteter som privata eller offentliga 
jourer sällan kan erbjuda. I offentliga beslutsunderlag lyfts dessa 
kvaliteter sällan fram:
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1. De är ett lågtröskelalternativ för utsatta kvinnor och barn. 
Kvinnojourerna upplevs ofta som en frizon då offentliga 
myndigheter inte är närvarande i den dagliga verksamheten. 
Därmed är det lättare att ta och få kontakt.

2. Kvinnojourerna har byggt upp kunskaper och erfarenheter 
som kan användas för att på en strukturell nivå förbättra 
villkoren för utsatta kvinnor och barn. En roll som inte 
samhälleliga eller privata jourer kan ta.

3. Volontärverksamheten i jourerna tillför en bred kompetens 
och erfarenhet från många yrken och samhällsfunktioner.

Lagförslag och förändringar måste ta hänsyn till de ideella jourernas 
särskilda och unika kvaliteter. Det kan inte ligga i samhällets 
intresse att slå sönder en fungerande verksamhet i civilsamhället. 
Särskilt som de offentliga och privata jourerna inte erbjuder högre 
kvalitet.
Det finns en god ambition i förslaget att barn ska räknas som egna 
placeringar på skyddat boende. Det ger barnet mer rättigheter, större 
krav kan ställas både på boendet och på socialtjänsten rörande vad 
barn som bor på skyddat boende kan få för insatser.
Dock bör understrykas att skyddat boende är en högst tillfällig 
insats som syftar till att skydda kvinnor och barn från fortsatt våld 
som i princip alltid kommer från en man som de levt tillsammans 
med och som ofta är vårdnadshavare för barnet som ska placeras. 
Att lösa detta med ett LVU anser vi medför ett antal risker. Precis 
som socialförvaltningen skriver så riskerar det att medföra en högre 
arbetsbelastning på handläggare inom socialtjänsten. Det ställer 
också höga krav på snabbt och tydligt samarbete mellan enheter 
vilket behövs men också är ett dokumenterat utvecklingsområde 
just när det gäller våld. Dessutom vet vi av erfarenheter att det kan 
uppkomma diskussioner om vilken enhet som ska betala 
placeringen och vem som iså fall har rätt att besluta om den. Vi ser 
därför att det kan uppkomma svårigheter inom socialtjänsten vilket i 
värsta fall kan leda till att de kvinnor och barn som behöver skydd 
blir lidande.
I övrigt är vi eniga med socialförvaltningen att det blir otydligt att 
benämna anledningen till LVU som ”omedelbar placering”. Precis 
som förvaltningen skrivet kan placering ske omedelbart men också 
planerad varpå det eventuellt inte blir tillämpbart med ”omedelbar 
placering”.
Ett annat tänkbart problem handlar om kvinnor som har barn med 
en annan man är förövaren men där barnet bor hos kvinnan och det 
anses lämpligt att även det barnet följer med vid en placering. I det 
fallet är det frågan om LVU är tillämpbart eller inte om inte det inte 
är barnets vårdnadshavare som är förövare.
Vi sympatiserar som sagt med promemorians intentioner med att 
stärka barns rättigheter men ser många risker med en mer 
komplicerad placerings process som i värsta fall försvårar 
möjligheterna att skydda kvinnor och barn från mäns våld. Istället 
för ändrad lagstiftning borde man kunna se över riktlinjerna för 

Sida 32 (59)



Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Protokoll nr 8/2020

2020-09-24

placeringar för barn är medföljande och ställa krav på att 
socialtjänsten placerar på boenden med särskilt stöd för barn. Något 
som idag inte alltid görs".

Handlingar i ärendet
 327448 Svar på remiss av departementspromemorian Stärkt 

barnrättsperspektiv för barn i skyddat boende- förslag till 
bestämmelser rörande bland annat omedelbar placering, 
sekretess och skolgång

 ST 2020/529-1.2 REMISSUNDERLAG - Stärkt 
barnrättsperspektiv för barn i skyddat boende - förslag till 
bestämmelser rörande bl.a. omedelbar placering, sekretess 
och skolgång (Ds 2020:16)

Sida 33 (59)



Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Protokoll nr 8/2020

2020-09-24

§ 10
Stockholms stads riktlinjer avseende förenings- och 
kulturbidrag 
ST 2020/279

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.
2. Ärendet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har från kommunstyrelsen emottagit 
remiss om ”Stockholms stads riktlinjer avseende förenings- och 
kulturbidrag”. Sista svarsdatum är satt till 1 september 2020.

För att säkerställa att bidrag inte ges till föreningar/organisationer 
som har en verksamhet som står i strid med samhällets 
grundläggande värderingar om respekt för alla människors lika 
värde och enskildas grundläggande fri- och rättigheter har 
stadsledningskontoret tagit fram riktlinjer avseende förenings- och 
kulturbidrag. Av riktlinjerna framkommer att nämnderna ska föra in 
ett demokrativillkor i sina riktlinjer eller rutiner för handläggning av 
förenings- och kulturbidrag. Demokrativillkoret konkretiseras i 
riktlinjerna genom att bidrag inte ska lämnas till en 
förening/organisation om den eller någon av dess företrädare, inom 
ramen för verksamheten:

1. utövar våld, tvång eller hot eller på annat otillbörligt sätt 
kränker den enskildes grundläggande fri- och rättigheter,

2. diskriminerar eller på annat sätt bryter mot principen om alla 
människors lika värde,

3. rättfärdigar, främjar eller uppmanar till sådana ageranden 
som anges i 1 eller 2, eller

4. motarbetar det demokratiska styrelseskicket.
Förvaltningen anser att förslaget till riktlinjer är väl genomarbetat 
och har inga synpunkter på ändringar och föreslår att nämnden 
tillstyrker remissen.

 
Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 
ställa sig bakom förvaltningens förslag.
 
Rashid Mohammed m.fl (V) och Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram 
ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 
bakom det.
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Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande: Om jag 
haft rösträtt hade jag ställt mig bakom Rashid Mohammed m.fl. (V) 
och Anna Jonazon m.fl. (S) förslag till beslut.
 
Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag.
 
Reservation 
Reservation anmäldes av Rashid Mohammed, Elisabeth Persson 
Grip, Anna Jonazon, Nassir Abdullahi Ali och Azad Hassan för eget 
förslag:
 
"Förslag till beslut
Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut
Att därutöver utöver anföra
Förslaget väcker en del frågor som behöver redas ut för att 
riktlinjerna ska vara behjälpliga i förvaltningarnas arbete
I förslaget till riktlinjer avseende förenings- och kulturbidrag – 
demokrativillkor, går att läsa att ”En förening/organisation som 
begår lagbrott eller använder utomparlamentariska metoder för att 
uppnå ett politiskt mål kan sägas motarbeta det demokratiska 
styrelseskicket och ska inte beviljas bidrag.”
Definitionen av utomparlamentariska aktioner är enligt 
Nationalencyklopedin politisk aktivitet utanför det parlamentariska 
systemet. Vidare går att läsa att definitionen innefattar:
”I en parlamentarisk demokrati kan det röra sig om fredliga 
demonstrationer, kampanjer eller andra opinionsyttringar, ibland 
mot parlamentariska beslut. Gränsen mellan legala och illegala 
utomparlamentariska aktioner kan ibland vara svår att dra. Tydligt 
illegala handlingar är t.ex. våldsamma aktioner och sabotage. 
Aktioner riktade mot det demokratiska parlamentariska systemet 
som sådant, t.ex. militärkupper och revolutioner, är också att 
betrakta som utomparlamentariska.”
Då definitionen av utomparlamentariska metoder även innefattar 
fredligt politiskt påverkansarbete, såsom kampanjer och andra 
opinionsyttringar, så innebär det att om nämnden bifaller denna 
skrivning så riskerar ett antal av de föreningar som idag får 
föreningsbidrag att inte ha rätt till dem framöver. En 
pensionärsorganisation har till exempel all rätt att dela flygblad och 
en minoritetsorganisation har rätt att bedriva opinionsarbete.
Även om vi förstår att syftet med riktlinjerna säkerligen är att 
tydliggöra att våld mot politiska motståndare är helt förkastligt, 
vilket vi starkt instämmer i, så menar vi att denna skrivning måste 
förändras eller strykas då den riskerar att drabba även helt vanliga 
föreningar som använder sig av fredliga utomparlamentariska 
metoder. Vi vill till exempel påminna om att när politiska partier, 
från höger till vänster, delar flygblad – så är det 
utomparlamentariskt arbete.
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Då riktlinjerna syftar till att vara ett stöd i nämndernas arbete med 
föreningsbidrag samt förtydliga, och stödja, nämnderna i detta 
arbete, så motverkar denna typ av skrivningar sitt syfte och öppnar 
för oklara tolkningar och godtycklighet i beslutsfattandet.
Vi vill också framhålla en del kritik som inkommit från olika 
verksamheter i staden. Idrottsförvaltningen framhåller i sitt 
remissvar att deras lokalupplåtelser består främst av 
korttidsupplåtelser av idrottsytor- och lokaler genom nämndens 
bokningssystem till föreningar, företag, förbund som 
privatpersoner. Och menar att riktlinjerna är framtagna med 
utgångspunkten i fristående förfrågningar att nyttja staden lokaler 
och inte är anpassade utifrån omfattande löpande 
upplåtelseverksamhet så som vid bokningar av idrottsytor. Vi håller 
med idrottsförvaltningen i detta och menar riktlinjerna behöver 
tydliggöra hur kontroller vid löpande omfattande 
upplåtelseverksamhet ska genomföras proportionerligt samt att det 
behöver göras åtskillnad mellan återkommande verksamhetsstöd 
och stöd av projektkaraktär där större belopp beviljas och där 
särskilda beslut krävs".
 
Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) lade fram ett särskilt 
uttalande.
 
Ersättaren Lars Hallberg (KD) lade fram ett ersättaryttrande:
Om jag haft förslags- och rösträtt hade jag ställt mig bakom Ole-
Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) särskilda uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Stockholm har ett rikt och livskraftigt föreningsliv. Otaliga ideella 
föreningar och organisationer bidrar genom sin skiftande 
verksamhet till stadens starka civilsamhälle. Betydelsen  kan 
illustreras genom åtskilliga goda exempel. Föräldrar som samlas för 
att genomföra trygghetsvandringar, idrotts- och kulturaktiviteter, 
föreningar som erbjuder läxhjälp till ungdomar, eller en utsträckt 
hand till ensamma äldre. Listan kan göras betydligt längre och 
belyser vikten av civilsamhällets betydelsefulla bidrag till 
sammanhållningen i samhället. Det är i sammanhanget också viktigt 
att påpeka att ett starkt civilsamhälle är en förutsättning för en 
välmående demokrati.
Civilsamhället spelar en otroligt viktig roll i det demokratiska 
samhället. Därför är det extra angeläget att de pengar som staden 
betalar ut till föreningslivet endast går till föreningar som står upp 
för våra gemensamma demokratiska värderingar. Våra 
gemensamma medel ska gå till att främja ett starkt civilsamhälle, 
inte till verksamhet som syftar till att underminera de demokratiska 
värderingar som samhället vilar på, varav några av de viktigaste är: 
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fria val, respekt för människors olikheter, åsiktsfrihet, 
religionsfrihet, individens okränkbarhet, jämlikhet, inkludering samt 
stärka barns ställning och motverka segregation. Därför välkomnar 
vi i den grönblå majoriteten införandet av ett skarpt 
demokrativillkor i riktlinjerna för utbetalning av föreningsbidrag. 
Det är vår förhoppning att ett tydligare demokrativillkor kommer att 
förhindra antidemokratiska krafter från att vinna fotfäste i stadens 
föreningsliv och därigenom motverka de värderingar som staden 
strävar efter att upprätthålla genom att dela ut föreningsbidrag.
I huvudsak tycker vi att de reviderade riktlinjerna uppfyller det 
tilltänkta syftet. Vi anser emellertid att de i vissa avseenden behöver 
förtydligas och kompletteras för att de till fullo ska kunna fullgöra 
målsättningen. Det är exempelvis viktigt att föreningslivet lyfts 
fram som en av stadens styrkor, att vissa ord och begrepp som 
används i riktlinjerna, till exempel utomparlamentariska metoder, 
förtydligas eller ändras så att de positiva företeelser, som omfattas 
härav, inte kan tjäna som förevändning för att neka föreningsbidrag. 
Det är också viktigt att lyfta fram att ageranden med konstnärliga 
ändamål inom kultursektorn bör bedömas med försiktighet i syfte 
att säkra den grundlagsskyddade konstnärliga friheten. Därtill ska 
ansökningsförförandet förenklas samt stickprovskontroller 
genomföras av verksamhet som bedrivs med bidrag från staden för 
att säkerställa efterlevnaden av demokrativillkoret och 
verksamhetens faktiska omfattning.
Spånga-Tensta har lokala riktlinjer för föreningsbidragen. Dessa har 
reviderats flera gånger, under skiftande majoriteter och nått en nivå 
som såväl stadsdelsnämnden  som föreningarna anser fungerar 
adekvat. Det är viktigt att lokala riktlinjer, som kan fungera som ett 
komplement till, men aldrig stå i strid med, de centrala riktlinjerna 
kan fortsätta användas".

Handlingar i ärendet
 316675 (Godkänd - R 1) Stockholms stads riktlinjer 

avseende förenings- och kulturbidrag
 ST 2020/279-1 Remiss av Riktlinjer föreningsbidrag - KS 

2020/410
 ST 2020/279-3 Bilaga 1 - Stockholms stads riktlinjer för 

förenings- och kulturbidrag

Sida 37 (59)



Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Protokoll nr 8/2020

2020-09-24

§ 11
Svar på remiss - Riktlinjer lokalupplåtelse 
ST 2020/278

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen.

2. Ärendet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ”Riktlinjer avseende 
lokalupplåtelser – demokrativillkor, som är ett förslag på 
stadsövergripande riktlinjer för lokaluthyrning som möter stadens 
demokrativillkor, till Spånga-Tensta stadsdelsnämnd för yttrande.

Förvaltningen ser överlag positivt på att demokratikrav vid 
lokalupplåtelser konkretiseras genom tydliga riktlinjer och som 
innebär en gemensam utgångspunkt för samtliga nämnder vid 
uthyrning. På så sätt skapas en välbehövlig samsyn kring frågorna 
över staden. Vidare anser förvaltningen att riktlinjerna överlag är 
välformulerade och kommer att kunna utgöra ett stöd i 
handläggningen av frågor om lokalupplåtelser.

Förvaltningen efterfrågar dock förtydligande i riktlinjerna om hur 
kontroller ska genomföras proportionerligt.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) lade fram ett särskilt 
uttalande.
 
Ersättaren Lars Hallberg (KD) lade fram ett ersättaryttrande:
Om jag haft förslags- och rösträtt hade jag ställt mig bakom Ole-
Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) särskilda uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Stockholm har ett rikt och livskraftigt föreningsliv. Otaliga ideella 
föreningar och organisationer bidrar genom sin skiftande 
verksamhet till stadens starka civilsamhälle. Betydelsen  kan 
illustreras genom åtskilliga goda exempel. Föräldrar som samlas för 
att genomföra trygghetsvandringar, idrotts- och kulturaktiviteter, 
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föreningar som erbjuder läxhjälp till ungdomar, eller en utsträckt 
hand till ensamma äldre. Listan kan göras betydligt längre och 
belyser vikten av civilsamhällets betydelsefulla bidrag till 
sammanhållningen i samhället. Det är i sammanhanget också viktigt 
att påpeka att ett starkt civilsamhälle är en förutsättning för en 
välmående demokrati.
Civilsamhället spelar en otroligt viktig roll i det demokratiska 
samhället. Därför är det extra angeläget att staden endast upplåter 
sina lokaler till föreningar som står upp för våra gemensamma 
demokratiska värderingar. Stadens lokaler ska finnas till för möten 
och verksamheter som främjar ett starkt civilsamhälle, inte 
verksamhet som syftar till att underminera de demokratiska 
värderingar som samhället vilar på, varav några av de viktigaste är: 
fria val, respekt för människors olikheter, åsiktsfrihet, 
religionsfrihet, individens okränkbarhet, jämlikhet, inkludering samt 
stärka barns ställning och motverka segregation. Därför välkomnar 
vi i den grönblå majoriteten införandet av ett skarpt 
demokrativillkor i riktlinjerna för lokalupplåtelser. Det är vår 
förhoppning att ett tydligare demokrativillkor kommer att förhindra 
antidemokratiska krafter från att vinna fotfäste i stadens 
föreningsliv och därigenom motverka de värderingar som staden 
strävar efter att upprätthålla genom att upplåta lokaler.
I huvudsak tycker vi att de reviderade riktlinjerna uppfyller det 
tilltänkta syftet. Vi anser emellertid att de i vissa avseenden behöver 
förtydligas och kompletteras för att de till fullo ska kunna fullgöra 
målsättningen. Det är exempelvis viktigt att föreningslivet lyfts 
fram som en av stadens styrkor, att vissa ord och begrepp som 
används i riktlinjerna, till exempel utomparlamentariska metoder, 
förtydligas eller ändras så att de positiva företeelser, som omfattas 
härav, inte kan tjäna som förevändning för att neka lokalupplåtelser. 
Det är också viktigt att lyfta fram att ageranden med konstnärliga 
ändamål inom kultursektorn bör bedömas med försiktighet i syfte 
att säkra den grundlagsskyddade konstnärliga friheten. Därtill ska 
ansökningsförfarandet förenklas samt möjlighet finnas till 
stickprovskontroller av verksamhet som bedrivs i stadens lokaler för 
att säkerställa efterlevnaden av demokrativillkoret".
 

Handlingar i ärendet
 318566 (Godkänd - R 2) Svar på remiss "Riktlinjer för 

lokalupplåtelse"
 ST 2020/278-3 Bilaga 1 - Riktlinjer lokalupplåtelse
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§ 12
Tertialrapport 2 2020 
ST 2020/155

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 2, 2020 med 

delårsbokslut och överlämnar denna till kommunstyrelsen 
och stadens revisorer.

2. Ansökan om medel för tomgångshyror inom äldreomsorgen 
görs hos kommunstyrelsen om 7,6 mnkr, se bilaga 6.

3.  Ansökan om medel för tomgångshyror inom äldreomsorgen 
görs hos kommunstyrelsen om 0,6 mnkr, se bilaga 6.

4. Ansökan om medel för omstrukturering lokaler inom 
socialpsykiatri görs hos kommunstyrelsen om 2,4 mnkr, se 
bilaga 6.

5. Ansökan om medel för omstrukturering lokaler inom 
socialpsykiatri görs hos kommunstyrelsen om 0,3 mnkr, se 
bilaga 6.

6. Ansökan om medel för kommunalt bostadsbidrag för 
personer med funktionsnedsättning görs hos 
kommunstyrelsen om 0,1 mnkr.

7. Ansökan om medel för trygghetsinvesteringar avseende 
Taxingeplan görs hos kommunstyrelsen om 0,8 mnkr, se 
bilaga 2.

8. Ansökan om medel för trygghetsinvesteringar avseende 
bostadsnära skogsdungar Tensta görs hos kommunstyrelsen 
om 0,5 mnkr, se bilaga 3.

9. Ansökan om medel för trygghetsinvesteringar avseende 
Tenstaplan görs hos kommunstyrelsen om 0,2 mnkr, se 
bilaga 4.

10. Ansökan om medel för vattenförbättrande åtgärder i 
Bällstaån görs hos kommunstyrelsen om 8,0 mnkr, se bilaga 
5.

11. Omslutningsförändringar om 15,5 mnkr godkänns och 
anmäls till kommunstyrelsen.

12. Nedskrivning av fordringar om 251 075,00 kronor godkänns
13. Lokal handlingsplan mot att barn och unga dras in i 

kriminalitet godkänns, se bilaga 7.
14. Beslutet förklaras omedelbart justerat.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande 
Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett särskilt uttalande.
 
"Särskilt uttalande
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Mer än något annat har den pågående pandemin påverkat vårt 
samhälle. Effekterna ser vi alla i vår egen närhet. Antingen genom 
att själv ha, eller genom att ha anhöriga som har, drabbats av 
sjukdomen. Eller genom att påverkas av restriktionerna som 
begränsar vårt liv och vårt samhälle. Därtill påverkas vi alla av de 
långsiktiga effekterna som uppstår till följd av en ekonomisk 
nedgång och en ökande arbetslöshet.
Mer än något annat måste därför stadens arbete nu vara inriktat på 
att ge oss alla som medborgare den trygghet som idag alltför ofta 
lyser med sin frånvaro i vardagen.
Pandemin, och dess effekter, visar att vårt samhälle måste stå starkt 
tillsammans när utmaningen är som störst.
De som stått i frontlinjen för att bygga detta starka samhälle är de 
anställda i vården, omsorgen och skolan. De, och många andra i 
stadens verksamheter, organiserade ett fungerande samhälle även 
när utmaningen var som störst.
Vi är dem alla ett stort tack skyldiga. De som jobbade i frontlinjen 
bar med risk för eget liv och välmående upp de samhällsfunktioner 
som gör att äldre kunde känna trygghet, sjuka kunde få nödvändig 
behandling och unga gavs möjlighet att lära och utvecklas. De gav 
normalitet när detta knappt annars fanns.
Det är av respekt för deras insatser, och för att samhället ska 
fungera bättre nästa gång vi utmanas, som vi också måste kunna 
självkritiskt konstatera att samhället inte var så starkt som vi alla 
borde kunna förvänta oss.
De som jobbade på sjukhusen tvingades under hela pandemin leva 
under hotet av att varslas om uppsägning. Stockholmsregionens 
politiska ledning hade inte ens då förmågan att backa från 
sparkraven på sjukvården.
De som jobbade i omsorgen fick alltför dåliga förutsättningar.
Samtidigt som kommuner har ett beredskapsansvar var lagren av 
skyddsutrustning tomma. Samtidigt som anställda uppmanades att 
stanna hemma om de var sjuka hade stadens borgerliga majoritet 
beslutat avskaffa målsättningen om minskat antal timanställda 
vilket resulterar i allt fler utan ekonomisk trygghet vid sjukdom.
Samtidigt som många andra kommuner snabbt initierade kohort 
vård för att skydda brukare och personal dröjde beslutet obegripligt 
länge i Stockholm.
I stadens budget för äldreomsorgen finns år 2020 ett 
effektiviseringskrav på närmare 90 miljoner kronor. Det är bara att 
konstatera att dessa medel hade behövts i välfärden detta år. Under 
året har regering och riksdag beslutat om ökade resurser till 
välfärden. Trots att vi Socialdemokrater, och andra progressiva 
partier, väckt frågan har stadshusets politiska majoritet vägrat att 
fördela ut dessa medel till några välfärdsverksamheter. Det innebär 
att stadsdelarnas ledningar har behövt administrera stora sparkrav 
på exempelvis förskola, äldreomsorg samt insatser för barn, kultur 
och fritid samtidigt som de har förväntats hantera pandemin och de 
kostnader som det för med sig.
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Vi behöver nu höja ambitionerna. Skapa fler trygga anställningar i 
omsorgen, ha bättre beredskap och öka anslagen till välfärden.
Dessa sparkrav har också begränsat stadens förmåga att möta de 
problem som uppstått under året.
När otryggheten ökar och vi ser ett historiskt högt antal skjutningar 
så uppmanar polisen landets kommuner att hindra nyrekrytering till 
kriminella gäng genom att jobba mer förebyggande. Insatser som 
efterlyses är insatser som stärker skolan, sociala insatser och 
verksamheter riktade mot barn och unga. Det faktum att den 
borgerliga majoriteten prioriterat skattesänkningar framför högre 
ambitioner för detta arbete har nu ett pris. Så även i vår stadsdel.
Det borde vara uppenbart att vi nu behöver öka insatserna för det 
förebyggande arbetet för att begränsa rekryteringen till gängen.
När krisen innebär att allt fler ställs utan arbete och egen försörjning 
förväntar vi oss att stadens ledning ska agera. Redan innan krisen 
hade arbetslösheten ökat tydligt utan att initiativ hade tagits. Med 
krisen är ungdomsarbetslösheten i Stockholm nu fördubblad jämfört 
med för ett år sedan. Ändå har staden inte tagit några nya beslut för 
att öka ambitionerna för utbildning och arbetsmarknadspolitiska 
insatser. Vad väntar den politiska majoriteten på? Som en följd av 
passivitet och ökad arbetslöshet ökar nu också behoven av 
försörjningsstöd i Stockholm. Detta är förstås primärt dåligt för den 
enskilde men riskerar också leda till ökade kostnader för 
stadsdelsnämnderna och följande sparkrav på andra verksamheter i 
stadsdelarna.
Det är inte nu läge att vänta. Staden behöver öka ambitionerna för 
jobb och utbildning.
Vår stadsdels har rekordmånga unga utan jobb, vilket har 
fördubblats sedan förra året.
Vi vill att man arbetar aktivt med att ge fler unga jobb och 
utbildning i vår stadsdel".
 
Särskilt uttalande 
Rashid Mohammed m.fl. (V) lade fram ett särskilt uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Det har nu gått fler månader sedan Coronapandemin på allvar bröt 
ut i Sverige. Tyvärr har vi kunnat se att många av de som drabbats 
av covid-19 har haft äldreomsorgsinsatser, vi har dessvärre också 
kunnat se hur den styrande majoriteten varit allt för långsamma med 
att agera med konkreta åtgärder för att minska smittspridningen 
inom äldreomsorgen. Personalen inom äldreomsorgen har fått ta ett 
stort ansvar och ibland ta risker för att ge våra äldre den omsorg de 
har rätt till. Vi hoppas att detta blir en lärdom för framtiden och att 
mer resurser skjuts till äldreomsorgen för att kunna ha en högre 
kvalitet inom verksamheten, fler tillsvidareanställda, för att inte de 
som arbetar inom äldreomsorgen ska behöva arbeta på flera olika 
verksamheter, och bättre arbetsvillkor bara för att nämna några 
åtgärder.
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Coronapandemin har också haft stor inverkan på arbetet i förskolan 
där både många barn och många personal har varit sjuk. Personalen 
har fått strukturera om arbetet för att till exempel hämtning och 
lämning ska kunna ske utomhus. Något som pandemin har visat oss 
alla är behovet och vikten av en stark och hållbar offentlig sektor. 
Det är det offentliga som ser till att det finns allt från 
förstärkningsteam inom hemtjänsten som även kan ta hand om 
smittadebrukare från de privata utförarna till förskola under 
sommaren för all den personal inom vården som kanske inte kunnat 
ta ut sin semester. Och det är det offentliga som hållit uppe många 
privata företag för att säkerställa att pandemin inte får än större 
ekonomiska konsekvenser.
I tertialrapporten kan man se att stadsdelen ser med osäkerhet på 
framtiden och vilka effekter som pandemin kommer att få framöver.
I tertialrapporten framgår att stadsdelen har nu behov av 
ekonomiskt bistånd och av arbetsmarknadsinsatser som en följd av 
att fler blivit arbetslösa både som en följd av coronapandemin och 
den i allmänhet inbromsade ekonomin. Generellt är arbetslösheten 
bland utrikes födda väsentligt högre än bland inrikes födda. Enligt 
Mitt i Tensta-Rinkeby hade Järva området redan före pandemin 
bland den högsta ungdomsarbetslösheten i länet. Och under 
pandemin har arbetslösheten bland ungdomar ökat kraftig. I vår 
stadsdel Spånga-Tensta var arbetslösheten bland unga 9,73 procent 
under juli, att jämföra med 5,08 procent samma månad i fjol. Enligt 
Sweco har antalet hushåll som beviljats försörjningsstöd ökat från 
643 till 718 mellan maj och augusti månads preliminära uppgifter. 
Verksamheten ekonomiskt bistånd prognostiserar ett underskott om 
5,2 mnkr. Flera andra verksamheten som prognostiserar underskott 
bl.a. IFO som har ett underskott om 3,7 mnkr, samt Äldreomsorgen 
som prognostiserar ett underskott om 8,5 mnkr.
Vi anser att välfärden i Stockholm stad har allt för länge varit 
underfinansierad och behöver ökade resurser till välfärdens 
viktigaste verksamheter.  
Vänsterpartiet har varit tydligt när det gäller behoven av nya 
resurser. Vi har sagt nej till besparingar som går ut över våra äldre, 
barn och personal som jobbar inom välfärden".
 
Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Förvaltningen har inkommit med tertialrapport 2 till 
stadsdelsnämnden vars syfte är att redovisa den bedrivna 
verksamheten.
Huvuddelen av verksamheten under 2020 har präglats av de 
förändringar i det vardagliga arbetet som den rådande pandemin har 
påtvingat. Utöver de tillfälliga arbetsförändringar som genomförts 
inom förskolan och andra verksamhetsområden har i äldreomsorgen 
stått i fokus. Skyddet av riskgrupper, som befunnit sig i en särskilt 
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sårbar situation, har med rätta prioriterats och stora insatser har 
gjorts av medarbetare och förvaltning för att lyckas med detta.
Trots den uttalade strategin att skydda samhällets riskgrupper har 
smittan lyckats ta sig in i Stockholms äldreboenden. Vi efterfrågar 
därför en diskussion kring vad i virushanteringen som fungerat och 
vad som brustit.
I de begynnande svallvågorna till krisen är det uppenbart att 
ekonomiskt ansträngande tider ligger för dörren, och att 
omprioriteringar kopplat till åtaganden som faller utanför 
stadsdelens kärnområde eller akuta behov bör stå tillbaka. I en 
situation som inte liknar en typisk konjunkturnedgång behöver det 
säkra tas före det osäkra genom att redan nu börja utvärdera 
behoven i de befintliga verksamheterna. Vi anser att en prioritering 
av stadsdelens kärnområden i form av äldreomsorg och förskola 
ligger i linje med invånarnas vilja.
Sverigedemokraterna anser att stadsdelen utöver att vidta åtgärder 
kopplade till pandemin även i större utsträckning behöver arbeta för 
att göra otrygga offentliga platser till trygga sådana. Stora 
sovplatser utomhus och den medföljande nedskräpningen måste 
upphöra för att skapa ett tryggt och tillgängligt Stockholm".
 
Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande:
Om jag haft förslags- och rösträtt hade lagt fram ett särskilt 
uttalande.
 
"Ersättaryttrande
Det är tydligt att Stockholm står inför stora utmaningar till följd av 
pandemin. Sedan den allmänna smittspridningen blev ett faktum har 
vi nåtts av rapporter om skenande arbetslöshet, en inbromsad 
ekonomi och en överbelastad sjukvård. Många oroar sig för hur de 
ska försörja sig, att få behålla sitt arbete och för sina äldre. För 
många människor kommer nu stadens verksamheter att spela en stor 
roll för hur bra man tar sig genom pandemin. Dessa verksamheter 
som redan innan arbetade under svåra förutsättningar med strama 
budgetar och effektiviseringskrav har under det senaste halvåret 
verkat under ännu hårdare press. Tertialrapport 2 blir i år ett slags 
bokslut på hur den initiala hanteringen från staden har fungerat, och 
tyvärr kan vi redan nu konstatera att mer borde ha gjorts tidigare av 
styret i staden.
Feministiskt initiativ vill se en stad som håller samman där barn och 
unga växer upp med framtidstro och lika stora drömmar, oavsett i 
vilken stadsdel man råkar bo. En stad där kvinnor som lever i 
våldsamma relationer kan lämna den man som slår utan att riskera 
att hamna på gatan för att det råder en bostadskris till följd av 
utförsäljningar av det allmännyttiga. I vårt Stockholm finns inte 
fattigdom och utanförskap, istället har varje människa, oavsett legal 
status, rätt till ett värdigt liv. Därför är vi mycket oroade över den 
utveckling vi har sett sedan Covid19-pandemin drabbade staden. 
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Arbetslösheten har stigit till mycket höga grader, särskilt illa är det 
för unga, utrikesfödda och kvinnor. Grupper som vi sedan tidigare 
slagit larm om men som nu får se fötterna undanslagna när de 
näringar som det vanligtvis finns jobb inom måste stänga. I veckan 
kunde vi läsa om att kulturbranschen i Stockholm har över 100 % 
fler arbetslösa än innan pandemin. Viktiga kulturverksamheter går 
på knäna, tvingas stänga eller flytta sina verksamheter. Inom 
äldreomsorgen kan vi bara konstatera att väldigt mycket av 
styrningen förtjänar att kritiseras, särskilt i det första skedet av 
smittspridningen. Stora delar av undervisningen har bedrivits på 
distans i år och många barn har varit hemma från förskolan med 
symptom. Detta kommer onekligen påverka såväl skolresultat som 
psykiskt och fysiskt mående hos unga. 
Många har slitit hårt för att hålla Stockholm under armarna när vi 
isolerades och försökte begränsa smittan. Många av stadens 
verksamheter är samhällsbärande och har fortsatt arbeta men på en 
ännu högre växel. Det är främst kvinnodominerade yrken som fått 
ställa upp och som nu behöver kompenseras för den höga belastning 
de haft. Omsorgens personal måste få den omsorgen besvarad för 
att vi inte ska riskera att förlora stora delar av personalstyrkorna.
Gängkriminalitet och skjutningar har blivit vardag och många 
invånare upplever otrygghet i staden. Särskilt illa är det för kvinnor, 
barn och funktionsnedsatta enligt trygghetsundersökningarna. Enligt 
polisen har det avlossats flest skott på fem år och minst 35 personer 
har skadats. Det är alarmerande att det grova vapenvåldet ökar, 
särskilt i en stad med mål om halverad otrygghet och minskad 
brottslighet. Vi oroar oss också för att ökningen kommer att bli 
bestående när ojämlikheten och fattigdomen riskerar att bre ut sig 
efter pandemin.
Listan över områden som vi menar behöver akuta åtgärder kan 
göras lång. Det är inte konstigt att en stad har utmaningar efter en 
pandemi, men det är märkligt att påstå att stadens mål kommer att 
uppfyllas. Vi är övertygade om att stadens medarbetare gör så gott 
de kan under rådande omständigheter för att hålla igång 
verksamheterna på bästa sätt, men vi vill understryka vikten av att 
tillföra de resurser som krävs i stället för att sätta ytterligare press 
genom ideologiskt motiverade besparingskrav. Om staden ska stå 
rustad för framtida kriser behöver vi en stark välfärd och en politik 
för ökad jämställdhet och jämlikhet.

 En stad som håller – stärkt välfärd framför skattesänkningar 
och utförsäljningar

 Stärk kvinnors levnadsvillkor och egenförsörjning
 Fler satsningar på barn och unga 
 Stärk det brottsförebyggande arbetet för att få ett slut på 

vapenvåldet
 Stärk jämställdheten i trygghetsarbetet".
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Handlingar i ärendet
 332948 (Godkänd - R 1) Tertialrapport 2 2020
 332931 Bilaga 1 Tertialrapport 2 2020 tjut
 332932 Bilaga 2 Trygghetsansökan_Taxingeplan
 332933 Bilaga 3 Trygghetsansökan_Tensta_skogar
 332934 Bilaga 4 Trygghetsansökan _TenstaplanHagstråket
 332935 Bilaga 5 Vattenförbättrande åtgärder Bällstaån
 332936 Bilaga 6 blankettset ekonomi
 332986 Bilaga 7 Lokal handlingsplan mot att barn, unga och 

vuxna dras in i kriminalitet - kopia
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§ 13
Genomförandebeslut – ny förskola på Bifrostvägen 
ST 2020/554

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förhyrning av 

lokaler för en ny förskola inom fastigheten Abjörn 14 till en 
årskostnad om ca 1,283 mnkr av Skolfastigheter i 
Stockholm AB, i enlighet med detta tjänsteutlåtande.

2. Stadsdelsdirektören ges i uppdrag att, efter hyresförhandling 
är genomförd, teckna hyresavtal för inhyrningen.

Sammanfattning av ärendet 
Som ett led i att ersätta förskolelokaler med tillfälliga bygglov i 
stadsdelen Solhem planeras för en ny förskola med tre avdelningar 
och mottagningskök på Bifrostvägen 2-6. Förskolan ska 
inledningsvis tjäna som evakueringsenhet för Skydraget och 
Harspåret och mot senare delen av 2020-talet permanentas som en 
egen enhet.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 328745 (Godkänd - R 1) Genomförandebeslut - ny förskola 

på Bifrostvägen i Solhem
 328583 Bifrostvägen Offert inför genomförandebeslut
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§ 14
Hantering av föreningsbidrag 2021 
ST 2020/576

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att fastställa sista 
ansökningsdatum för föreningsbidrag 2021 till 30 november 2020.

Sammanfattning av ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd antog 2019-06-13, § 9, riktlinjer för 
föreningsbidrag i Spånga-Tensta. I riktlinjerna fastslås dels vilka 
generella villkor som ansökande föreningar och organisationer ska 
uppfylla för att kunna tilldelas föreningsbidrag, dels hur den 
formella processen kring ansökningarna ska genomföras. Inom 
ramen för detta anger riktlinjerna att ansökningar om 
föreningsbidrag ska vara förvaltningen tillhanda senast den 15 
oktober varje år. Riktlinjerna anger även att beslut om 
föreningsbidrag ska ske i samband med nämndens behandling av 
verksamhetsplanen, om inte annat meddelas.

Nämnden beslutade även 2020-05-28, § 3, att beviljade 
föreningsbidrag för verksamhetsåret 2020 inte ska återkrävas för de 
fall där aktiviteter inte kunnat genomföras som en följd av 
coronaviruset och Covid-19.

Förvaltningen föreslår mot bakgrund av ovanstående samt den 
pågående pandemin att nämnden beslutar att fastställa sista 
ansökningsdatum för föreningsbidrag 2021 till 30 november 2020.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 328552 (Godkänd - R 1) Hantering av föreningsbidrag 2021

Sida 48 (59)



Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Protokoll nr 8/2020

2020-09-24

§ 15
Svar på medborgarförslag angående ett utegym bakom 
Arrendevägen 
ST 2020/280

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avslå 
medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd uppdrog vid nämndens 
sammanträde den 28 maj 2020 till förvaltningen att bereda 
inkommet medborgarförslag rörande uppförande av ett utegym på 
ängen bakom Arrendevägen i Sundby.

Förvaltningen anser att stadsdelsområdet är i behov av ytterligare 
utegym, då det i dagsläget bara finns två stycken i Spånga-Tensta, 
vid Lundaängarna och Spånga IP.

Idrottsförvaltningen planerar att anlägga ett utegym i Hjulsta.

Ett ytterligare utegym planeras som en del av ombyggnaden av 
Palmérsparken, i distriktet Flysta. Sammantaget kommer alltså 
Spånga-Tensta stadsdelsområde inom ett par år att ha fyra utegym. 
Förvaltningen vill invänta uppförandet av de planerade utegymmen 
för att därefter uppskatta behovet när dessa är driftsatta.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 326257 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag ang 

utegym
 ST 2020/280-3 Bilaga: Medborgarförslag gällande utegym
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§ 16
Svar på medborgarförslag gällande lekplats samt 
informationsskyltar 
ST 2020/240

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att delvis anta 
medborgarförslaget, avseende de delar som berör uppsättning av 
informationsskyltar vid rullstensåsen och om Solens Folk.

Sammanfattning av ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd uppdrog vid nämndens 
sammanträde den 23 april 2020 till förvaltningen att bereda 
inkommet medborgarförslag rörande dels uppförande av en ny 
lekplats på gräsytan vid Byvägen/Bergbostigen, dels uppförande av 
olika informationsskyltar.

Förvaltningen anser sammantaget att de i förslaget utpekade 
informationsskyltarna är i behov av uppdatering och att det är 
rimligt att dessa därför byts ut.

Avseende uppförande av en ny lekplats vid Byvägen/Bergbostigen 
anser förvaltningen att behovet i området kommer att täckas av 
upprustningen av Palmérsparken i Flysta.

Sammantaget föreslår därför förvaltningen att nämnden beslutar att 
delvis anta medborgarförslaget, avseende de delar som berör 
uppsättning av informationsskyltar vid rullstensåsen och om Solens 
Folk.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 328544 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag gällande lekplats 

och informationsskyltar
 ST 2020/240-2 Medborgarsförslag gällande lekplats samt 

informationsskyltar Bortredigerad för publicering
 324924 placering_flysta
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§ 17
Svar på medborgarförslag om att anlägga en 
BMX/Dirtbana för cykel 
ST 2020/469

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd avslår medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade på nämndens 
sammanträde den 17 augusti 2020 att uppdra till förvaltningen att 
bereda inkommet medborgarförslag rörande anläggandet av en ny 
BMX/dirt-bana i ett skogsområde i Sundby.

Förvaltningen anser sammantaget att det föreslagna området är 
olämpligt för uppförandet av en sådan typ av anläggning samt att 
behovet av BMX-liknande banor kan tillgodoses inom den 
kommande anläggningen av en skatepark.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 326256 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag
 ST 2020/469-3 Medborgarförslag om att anlägga en 

BMX/Dirtbana för cykel 
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§ 18
Anmälan av ordförandebeslut enligt 6 kap 39 § 
kommunallagen om att stadsdelsnämndens 
sammanträde hålls inom stängda dörrar 
ST 2020/256

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Ordförande i Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Ole-Jörgen Persson 
(M) beslutar enligt 6 kap 39 § kommunallagen på nämndens vägnar, 
då beslutet är brådskande, att hålla sammanträdet 2020-09-24 stängt 
för allmänhet. Detta på grund av Folkhälsomyndighetens 
uppmaning att minska de sociala kontakterna med anledning av 
viruset covid-19. Sammanträdet kommer att hållas i Spånga Folkan, 
Spångavägen 353. Beslutet fattas med stöd av punkten 1.1 i 
stadsdelsnämndens delegationsordning.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 328569 (Signerad) Ordförandebeslut enligt 6 kap 39 § 

kommunallagen om att stadsdelsnämndens sammanträde 
hålls inom stängda dörrar
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§ 19
Anmälan medborgarförslag om att sätta upp bänkar 
mellan Solhöjden och Spånga Centrum 
ST 2020/537

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda medborgarförslaget.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 328524 (Godkänd - R 1) Anmälan av medborgarförslag
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§ 20
Redovisning av ej verkställda beslut kvartal 2 2020 
ST 2020/154

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger redovisningen av ej 
verkställda beslut för andra kvartalet 2020 till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunerna har en skyldighet att rapportera gynnande beslut 
enligt 9 § lagen om stöd till vissa funktionshindrade (LSS) samt 4 
kap 1 § socialtjänstlagen (SoL) som inte verkställts inom tre 
månader från beslutsdatum. Kvartalsvis rapportering sker enligt 28 
f-g §§ LSS samt 16 kap 6f § SoL till Inspektionen för vård och 
omsorg, socialförvaltningen, äldreförvaltningen och 
stadsrevisionen.

Förvaltningen har rapporterat enligt de anvisningar som finns. 
Totalt har 40 ej verkställda beslut rapporterats inom 
verksamhetsområdena stöd och service till vissa funktionshindrade 
(LSS), äldreomsorg (SoL) och omsorg om personer med 
funktionsnedsättning (SoL). Verksamhetsområdet individ och 
familjeomsorg har inga ej verkställda beslut att rapportera för 
kvartalet.

31 av de 40 ej verkställda besluten avser äldreomsorgen och beslut 
om hemtjänst och permanent bostad står för merparten av de beslut 
som inte har verkställts. Orsaken till att de flesta av besluten inom 
äldreomsorgen inte har kunnat verkställas är att de enskilda har 
tackat nej eller valt att pausa insatserna med anledning av covid-19.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 326239 (Godkänd - R 1) Redovisning av ej verkställda beslut 

kvartal 2 2020
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§ 21
Protokoll för brottsförebyggande rådet 2020 
ST 2020/4

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från den 1 september 2020 anmäls.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 329176 Protokoll brottsförebyggande rådet Spånga-Tensta 

200901
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§ 22
Information, nämndens och förvaltningens frågor 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av 
inkomna protokoll med mera, § 22 bilaga 1, till handlingarna.

 
Ärendet

 I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med 
mera, § 22 bilaga 1.

 Fredrik Jurdell informerade om förvaltningens rutiner för 
krishantering när det sker skjutningar i området

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
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§ 23
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
augusti 2020 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
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§ 24
Kurser och konferenser 
Inget togs upp.
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§ 25
Anmälan av protokoll och domar/beslut 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger protokollen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från sociala delegationen den 3 september 2020, den 17 
september 2020 samt från stadsdelsnämndens slutna del den 27 
augusti 2020 anmäls.

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
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